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Sayın rektörüm, iş ve sivil toplum dünyamızın çok değerli temsilcileri, saygıdeğer basın 

mensupları…  

TÜRKONFED Yönetim Kurulu adına hepinizi sevgi ve saygıyla selamlıyorum.  

KOBİ’lerimizin dijitalleşmesi ve dijital dünyayla uyumunu artırmayı hedefleyen Dijital Dönüşüm Merkezi 

projemizin yeni döneminde, sizlerle bir arada bulunmaktan büyük bir memnuniyet duyuyorum.  

Hepiniz hoş geldiniz. 

Dijitalleşme, yeşil dönüşüm ve toplumsal dönüşümle birlikte içinde yaşadığımız çağın en önemli gündem 

maddelerinden biri. Hatta en hızlı gündem maddesi. Zira diğer iki dönüşüm alanına kıyasla bu alanda 

gelişmeler çok daha hızlı yaşanıyor, gündelik yaşamlarımızı çok daha hızlı etkiliyor. Bir yenilik bizlere 

cep telefonu ya da bilgisayar olsun bir ekran üzerinden ulaşıyor ve gündelik yaşamlarımıza giriyorsa, onu 

çok hızlı bir şekilde benimseyebiliyoruz. 

Bunun en somut örneğini yapay zekânın gelişiminde görüyoruz. Henüz birkaç yıl önce yapay zekânın 

gelişim potansiyelini değerlendiriyorduk. Bugünse bu teknoloji eğitimden sağlığa, sanattan spora, 

üretimden dağıtıma kadar iş ve gündelik yaşamın her alanında, baş döndürücü değişimler yaratıyor.  

En önemlisi de “yeni bir gelecek” manzarasına bakmamızı sağlıyor. Öyle ki, Uluslararası Para Fonu’nun 

(IMF) beklentilerine göre yapay zekâ tüm dünyadaki mesleklerin ve iş kollarının yaklaşık yüzde 40’ını 

doğrudan etkileyecek. Hatta bazılarını ortadan kaldıracak… 

 



 
 

 

Yapay zekâ yalnız değil. 5G’nin hızlandırdığı iletişim, makine öğrenimin verimli hale getirdiği üretim, 

nesnelerin internetinin zenginleştirdiği müşteri deneyimi en önemli gündem maddelerimiz olacak. 

Dijital bir ekonomiye hazır olmamız bu nedenle çok önemli. Ülke ekonomimizin bel kemiği konumundaki 

KOBİ’lerimiz için bu hazırlık hayati öneme sahip.  

Bu yıl 20’nci yaşını kutlayan, 31 federasyon ve 365 üye dernek üzerinden sayısı 100 bine yaklaşan şirketi 

kapsayan TÜRKONFED olarak, dijital dönüşüm farkındalığının artmasını bu nedenle çok önemsiyoruz. 

Bölgesel, sektörel ve ulusal ekonomi politikalarının oluşturulmasına katkıda bulunma misyonumuz 

çerçevesinde, işletmelerimizin bugününü ve geleceğini etkileyen, dijital şirket yaklaşımının gelişimini de 

yakından takip ediyoruz. Ulaşabildiğimiz her bölgede işletmelerin kendi rekabetçiliklerini 

güçlendirebilmelerini sağlayacak bilgi ve birikimle onları donatmaya devam edeceğiz. 

Değerli konuklar, 

Günümüzde dijital, yeşil ve toplumsal dönüşümler iç içe geçmiş durumda. En büyük ticaret ortağımız 

Avrupa Birliği, bu dönüşümlere uyumu güçlendiren mevzuat çalışmalarına devam ediyor. Söz konusu 

mevzuat çalışmalarına ulusal politikalarımız kapsamında göstereceğimiz uyum, KOBİ’lerimize yeni 

pazarlara erişim imkânları yaratacak. AB-Türkiye Gümrük Birliği sayesinde AB Tek Pazarı’na son derece 

entegre olan Türkiye, AB KOBİ'leri ve sanayileri için de önemli işbirliği fırsatları sunuyor. 

Yol haritamız, Avrupa Yeşil Mutabakatı, Dijital Tek Pazar gündemi, teknoloji standartları, siber güvenlik 

ve veriler dahil olmak üzere dijital çağa uygun kapsamlı bir yaklaşımı hedeflemeli. Avrupa KOBİ ailesinin 

bir parçası olarak, ortak projeler ve en iyi uygulamaların paylaşılması yoluyla bu süreci desteklemeye 

hazırız. 

Dönüşümlerin şekillendireceği bir geleceğe yol alırken adımlarımız da “ileri” olmalı. Ekonomimizde, 

eğitim politikamızda ve demokraside “ileri”yi hedeflemek Cumhuriyet’imizin de temel ilkesidir. Bu 

ilkenin yolunu takip ederken önümüzde aşmamız gereken üç tuzak bulunuyor; Orta Gelir, Orta Eğitim ve 

Orta Demokrasi tuzakları…  

Dijital ve sürdürülebilir ekonomiye entegrasyon, ülkemizin gelir ve refah seviyesini ileri taşıyacak. 

Hukukun üstünlüğü ve yargı bağımsızlığını koşulsuz bir biçimde tesis etmekse Orta Demokrasi tuzağını 

aşmamızı sağlayacak. Orta Eğitim tuzağını bertaraf edecek çağdaş bir eğitim modeli ise bugünümüzün yanı 

sıra, geleceğimizi de dijital bir geleceğe hazırlayacak.  

Geçmişin temel bilgi alanları üzerine kurulu olan ve kesin yönergeler veren bir eğitim, artık demode oldu. 

Bugün yapay zekâ uygulamalarına ve dijital teknolojilere alan açmak gerekiyor. Önemli olan analitik 

düşünebilmek. Gençlerimiz, farklı alanlarda edinmiş oldukları bilgilerden bir senteze vararak yeni 

koşullarda karar alabilmeli; belirsizlik ve karmaşa gibi durumlarda işe yarayan çözümler üretebilmeli… 



 
 

 

Gençlerimizi geleceğin dünyasına hazırlamak için eğitim müfredatında yapılan değişiklikten beklentimiz 

çağın gerektirdiği becerilere ve yetkinliklere sahip nesiller yetiştirmek. Bunun da tek bir yolu var. O da 

laiklik ve bilimsellik ilkelerinden hiçbir ödün vermemek. 

Bu doğrultuda geçtiğimiz günlerde Milli Eğitim Bakanımızın ’10 yıllık çalışmanın ürünü’ olarak 

tanımladığı Türkiye Yüzyılı Maarif Modeli’ne değinmek isterim. Yeni müfredat taslağının yalnızca bir 

hafta gibi son derece kısa bir süre askıda kalması, bilgiye erişim sağlamakta ancak bu bilginin analiz 

edilmesine olanak tanımamıştır.  

Müfredatın, sivil toplum kuruluşlarının, eğitimcilerin ve bilim insanlarının yönlendirmeleri dikkate 

alınmadan, Talim ve Terbiye Kurulu’nda kabul edilmiş olması, gelecekte onarılması güç hasarlar 

doğmasına sebebiyet verebilir.  

Bu durumun ortadan kaldırılması için müfredatın yasal mevzuatımızın bir parçası olmadan önce yeniden 

değerlendirilmesi çağrısını buradan huzurlarınızda yapmak istiyorum. Tanınacak ek süre içerisinde 

Bakanlığımız ile eğitim ve iş dünyasının bir araya gelmesi, istişare ve uzlaşmanın sağlanması sistemin 

başarısına önemli katkılar sağlayacaktır. 

Değerli konuklar, 

Konuşmamın giriş bölümünde de ifade ettiğim gibi sanayi ve ticaret hayatı, dönüşümler ışığında yeniden 

şekilleniyor.  

Elimizdeki tüm veriler Türkiye’deki KOBİ’lerimizin modern dijital teknolojilerinin yanında geleneksel 

dijital araçları kullanmaktan ne yazık ki halen uzak olduğunu gösteriyor. Gelişen yapay zekâ ve veri 

teknolojileri, KOBİ’ler ile daha büyük ölçekli işletmeler arasındaki verimlilik makasını hızla açıyor.  

Diğer yandan son birkaç yılda yaşanan katma değer artışı öncüsünün büyük işletmeler olduğunu görüyoruz. 

KOBİ’lerin çalışan başı katma değer istatistiği 2021’de %31,5 büyürken, büyük işletmelerde bu oran %59 

olarak gerçekleşti. Bu oranlar tarihsel olarak %0-10 aralığında birbirlerine yakın seyretmekteydi. Ancak 

2020 yılından beri katma değer süratle büyük işletmeler lehine ilerliyor. 

Tablo endişe verici olsa da umutsuzluğa kapılmanın anlamı yok. Zira içinde bulunduğumuz dönemi, diğer 

sanayi devrimi süreçlerinden ayıran en önemli özellik teknolojiyi kullanarak inovatif süreçler yaratabilme 

fırsatı sunmasıdır. Dijital dönüşüm, kurumsal ve politik bir seferberlikle birleştiğinde, ekonomik kalkınma 

için en geçerli kaldıraçtır.  

Tüm temaslarımızda KOBİ’lerin dijitalleşmesinin önündeki en önemli engellerin teknik rehberlik ve 

finansman olduğunu gözlemliyoruz. Bu iki soruna yönelik çözümlerin üretilmesi, dijitalleşme yatırımlarını 

artırarak Türk ekonomisinin verimliliğini güçlendirebilir.  



 
 

 

Dijital Dönüşüm Merkezi projemizin özü de temelde bu ihtiyacı karşılamaktır. Projemiz kapsamında 

mikro, küçük ve orta ölçekli işletmelerin teknik, insan kaynağı, kurumsal kültür ve iş süreçleri alanlarında 

dijital dönüşümü kolaylaştırmayı hedefliyoruz.  

İzmir, Eskişehir, Ordu, Diyarbakır ve Tekirdağ’da düzenleyeceğimiz eğitim çalışmalarıyla toplamda 400 

işletmemizin dijital dönüşüm yetkinliklerini geliştirmeyi amaçlıyoruz.  

KOBİ'lerin iş süreçlerini dijitalleştirme ve teknolojiyi kullanma konusunda farkındalığının artması ile 

KOBİ'lerin dijital dönüşüm sürecine daha hazırlıklı ve yetkin bir şekilde girmelerini sağlayarak rekabet 

güçlerini artırmaya ve sürdürülebilir büyümelerini desteklemeye kararlıyız. 

Değerli konuklar, 

Sözlerimin sonuna gelirken, öncelikle yürütücülüğünde yol arkadaşımız Siemens’e, etkinliğimize ev 

sahipliği yapan BASİFED’in Yönetim Kurulu Başkanı Semiha Güneş’e, İzmirli yönetim kurulu üyelerimiz 

Alp Avni Yelkenbiçer, Mehmet Salih Özen, Sibel Zorlu ve Hüseyin Cengiz ile projede emeği geçen tüm 

ekibe de ayrıca teşekkür etmek istiyorum.  

Katılımlarınızdan ötürü sizlere de şükranlarımı sunuyor, TÜRKONFED Yönetim Kurulu adına hepinizi 

sevgi ve saygı ile selamlıyorum. 


